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Protokół Nr II/2010 

z sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 21 grudnia 2010 roku 

 

1. Otwarcie obrad II sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

Otwarcia obrad II sesji Rady Powiatu Żagańskiego dokonał Przewodniczący Rady Leon 

Cuprych o godz. 11
00

, stwierdzając na sali obecność 21 radnych.  

Ponadto na sali obecni byli: Zarząd Powiatu Żagańskiego, Skarbnik Powiatu Elżbieta 

Bielecka, Radca Prawny Maria Wrońska, Radna Sejmiku Województwa Lubuskiego Grażyna 

Stawowczyk, dyrektorzy jednostek organizacyjnych oraz prasa lokalna.  

2.  Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych przedstawił proponowany porządek obrad i poddał pod 

głosowanie. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

3.  Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 2 grudnia 2010 roku. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił radnego Andrzeja Barylaka oraz radnego 

Eugeniusza Barylaka, wyznaczonych do zapoznania się z protokołem I sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 2 grudnia 2010 roku, o wydanie opinii do protokołu. 

Radny Andrzej Barylak: z protokołem I sesji zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Radny Eugeniusz Barylak: z protokołem I sesji zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poddał pod głosowanie protokół z I sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 2 grudnia 2010 roku. 

Protokół Nr I/2010 z sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 2 grudnia 2010 roku został 

przyjęty jednogłośnie. 

4.  Przyjęcie uchwały w sprawie obsadzenia mandatu radnego. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: Rada Powiatu uchwałą Nr I/1/2010 z dnia 2 grudnia 

2010 r. stwierdziła wygaśnięcie mandatu radnej Małgorzaty Sendeckiej z listy Nr 11 KW 

Nasze Miasto – Nasz Powiat w okręgu wyborczym nr 4. Na wakujący mandat w Radzie 

Powiatu w okręgu wyborczym nr 4 wstępuje Jacek Grzelak kandydat z tej samej listy nr 11, 

który w wyborach uzyskał kolejno największą liczbę głosów, nie utracił prawa wybieralności 

i wyraził zgodę na przyjęcie mandatu. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

5.  Ślubowanie radnego. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił radnego Jacka Grzelaka o złożenie ślubowania. 

Radny Jacek Grzelak złożył ślubowanie. 

 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: Pan Jacek Grzelak jest już zaprzysiężony i może 

uczestniczyć w obradach Rady Powiatu Żagańskiego. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: uczniowie ZSO w Żaganiu Mateusz Dobrzański, 

Michał Hologi, Sandrin Ławniczak zostali laureatami ogólnopolskiego konkursu filmowego 

pn. „Fundusze dla Polski – Filmowa mapa przemian”. Na konkurs nadesłano ok. 240 filmów, 

a film pt. „Żagań miastem europejskim” nakręcony przez uczniów żagańskiego liceum zajął 

drugie miejsce. Pan Starosta z tego tytułu ufundował nagrody, dlatego proszę o wręczenie 

nagród. 

Starosta Marek Ślusarski wręczył laureatom nagrody. 
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Przewodniczący Rady Leon Cuprych: w przerwie, jaka będzie w obradach, prosiłbym  

o złożenie propozycji pracy w komisjach Rady Powiatu. Ponadto chciałem poinformować, że 

zostały utworzone Kluby Radnych tj.: 

1. Klub Radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej, w skład Klubu wchodzą: 

1) Kopta Marek 

2) Barylak Andrzej 

3) Teler Zbigniew 

Przewodniczącym Klubu Radnych upoważnionym do reprezentowania w/w został Radny 

Zbigniew Teler. 

2. Klub Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego, w skład Klubu wchodzą: 

      1) Henryk Janowicz 

      2) Anna Michalczuk 

      3) Krzysztof Blajer 

      4) Jan Kosiński 

Do reprezentowania Klubu został wyznaczony Henryk Janowicz. 

3. Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości, w skład Klubu wchodzą: 

      1) Leon Cuprych 

      2) Jan Sosnowski 

      3) Ewa Gancarz 

Do reprezentowania Klubu została wyznaczona Radna Ewa Gancarz. 

4. Klub Radnych Nasze Miasto – Nasz Powiat, w skład Klubu wchodzą: 

      1) Jacek Grzelak 

      2) Andrzej Chodań 

      3) Eugeniusz Barylak 

Do reprezentowania Klubu został wyznaczony Radny Andrzej Chodań. 

5. Klub Radnych Platformy Obywatelskiej, w skład Klubu wchodzą: 

      1) Marek Ślusarski 

      2) Karol Jersak 

      3) Maciej Boryna 

Do reprezentowania Klubu został wyznaczony Radny Maciej Boryna. 

6. Klub Radnych Nasze Miasto, w skład Klubu wchodzą: 

      1) Andrzej Katarzyniec 

      2) Krzysztof Jarosz 

      3) Elżbieta Buganik 

      4) Paweł Lichtański 

Do reprezentowania Klubu został wyznaczony Radny Andrzej Katarzyniec. 
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Przewodniczący Rady Leon Cuprych: przedstawiłem kluby radnych, ponieważ ustawa 

dopuszcza, aby członkami Komisji Rewizyjnej byli członkowie klubu. 

6. Interpelacje radnych. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił o składanie interpelacji. 

Radni nie złożyli interpelacji. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    1) zmian budżetu, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zmian 

budżetu z materiałami przesłanymi na sesję. Dzisiaj Radni otrzymali autopoprawkę do tych 

materiałów, ponieważ w wyniku wprowadzonych przez nasze jednostki podległe 

wypracowanych dochodów, budżet powiatu autopoprawką zwiększa się zarówno po stronie 

dochodów, jak i po stronie wydatków o 197.742,00 zł. W wyniku zmian budżet powiatu 

wynosi po stronie dochodów 69.233.058,00 zł, po stronie przychodów 11.235.042,00 zł, 

razem dochody i przychody wynoszą 80.468.100,00 zł. Wydatki 77.643.740,00 zł, rozchody 

2.824.360,00 zł, razem wydatki i rozchody wynoszą 80.468.100,00 zł. Deficyt nie uległ 

zmianie i wynosi 8.410.682 zł i pokryty zostanie przychodami z wolnych środków, jako 

nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poddał projekt uchwały po autopoprawce pod 

głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przy 20 głosach „za, 1 „wstrzymującym”. 

    2)wydatków zamieszczonych w budżecie Powiatu Żagańskiego, których 

niezrealizowane kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 2010, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 

Radny Andrzej Barylak: dlaczego te środki w kwocie 350.000 zł nie zostały zrealizowane w 

roku bieżącym? 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: budowa boiska wielofunkcyjnego przy ZSP w Iłowej 

została rozpoczęta w miesiącu październiku br. i ze względu na aurę, jaka w tej chwili panuje, 

nie jest możliwe dokończenie tej inwestycji w roku 2010 i zostały te wydatki przeniesione do 

wykorzystania na rok 2011. Taką kompetencję posiada Zarząd, środki to boisko w wysokości 

80.000,00 zł pozyskaliśmy od ministerstwa sportu i te środki również zostaną przeniesione na 

rok 2011, po rozliczeniu inwestycji. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

    3) powołania Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Żagańskiego, 

Radny Zbigniew Teler: w związku z powołanymi Klubami Radnych, mam pytanie do Radnej 

Anny Michalczuk. Czy prawdą jest, że zrezygnowała, przechodząc do Klubu PSL, z przyna-

leżności do Platformy Obywatelskiej?  

Radna Anna Michalczuk: nie zrezygnowałam z przynależności do Platformy Obywatelskiej. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych przedstawił propozycję składu Komisji Rewizyjnej: 

1. Blajer Krzysztof 

2. Gancarz Ewa 

3. Barylak Eugeniusz 

4. Kopta Marek 

5. Lichtański Paweł 

jest to przedstawicielstwo PSL, PIS, Nasze Miasta Nasz Powiat, SLD, Nasze Miasto. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych zapytał wymienionych Radnych czy wyrażają zgodę na 

pracę w Komisji Rewizyjnej? 

Radni kolejno wyrazili zgodę na pracę w Komisji Rewizyjnej. 
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Radca Prawny Maria Wrońska: Komisję Rewizyjną wybieramy trochę inaczej jak pozostałe 

komisje i zgodnie z §27 statutu, Rada musi wybrać komisję a w tym wybiera przewodniczą-

cego, zastępcę, sekretarza. Rada musi przegłosować przewodniczącego, zastępcę, sekretarza i 

pozostałych członków, dlatego teraz powinny paść kandydatury. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań: czy może proponowany skład Komisji Rewizyj-

nej zebrać się i wybrała z pośród siebie przewodniczącego, zastępcę, sekretarza i zapropono-

wała Radzie i wówczas Rada przegłosuje? 

Radca Prawny Maria Wrońska: można tak zrobić. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych ogłosił przerwę. 

Po przerwie, Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił o przedstawienie propozycji. 

Radny Krzysztof Blajer: komisja ukonstytuowała się w następującym składzie: 

1. Krzysztof Blajer – Przewodniczący Komisji 

2. Ewa Gancarz – Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3. Eugeniusz Barylak – Sekretarz Komisji 

4. Marek Kopta – członek Komisji 

5. Paweł Lichtański – członek Komisji. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały, przedstawiając zapropono-

wany skład Komisji Rewizyjnej, i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przy 19 głosach „za”, 2 „wstrzymujących”. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych przedstawił proponowany skład Komisji Budżetu i Fi-

nansów Powiatu: 

1. Blajer Krzysztof 

2. Grzelak Jacek 

3. Jarosz Krzysztof  

4. Jersak Karol 

5. Sosnowski Jan 

6. Ślusarski Marek 

  7. Teler Zbigniew 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych zaproponował, aby ogłosić krótką przerwę w celu ukon-

stytuowania się komisji. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań zgłaszam wniosek formalny: dla sprawności dzi-

siejszych obrad, proponuję, aby odczytać propozycje członków wszystkich komisji, zrobić 

dłuższą przerwę w celu wyboru przewodniczących i wiceprzewodniczących komisji i wów-

czas poddawać każdą uchwałę pod głosowanie. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek formalny. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych przedstawił proponowany skład Komisji Oświaty, Kul-

tury i Kultury Fizycznej: 

1. Buganik Elżbieta 

2. Chodań Andrzej 

3. Gancarz Ewa 

4. Jersak Karol 

5. Kosiński Jan 

6. Lichtański Paweł 

7. Michalczuk Anna 

8. Sosnowski Jan 

9. Teler Zbigniew 
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Przewodniczący Rady Leon Cuprych przedstawił proponowany skład Komisji Zdrowia i Poli-

tyki Prorodzinnej: 

1. Buganik Elżbieta 

 2. Cuprych Leon 

 3. Gancarz Ewa 

 4. Janowicz Henryk 

 5. Katarzyniec Andrzej 

 6. Kosiński Jan 

 7. Sosnowski Jan 

 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych przedstawił proponowany skład Komisji Porządku Pu-

blicznego i Bezpieczeństwa Obywateli: 

1. Barylak Andrzej 

2. Boryna Maciej 

3. Gancarz Ewa 

4. Jersak Karol 

5. Katarzyniec Andrzej 

6. Kosmatka Tadeusz 

 7. Michalczuk Anna 

 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych przedstawił proponowany skład Komisji Gospodarki  

i Infrastruktury: 

1. Barylak Eugeniusz 

2. Blajer Krzysztof 

3. Cuprych Leon 

4. Grzelak Jacek 

5. Janowicz Henryk 

6. Jarosz Krzysztof 

7. Kopta Marek 

 8. Lichtański Paweł 

 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych przedstawił proponowany skład Komisji Rolnictwa, 

Leśnictwa i Ochrony Środowiska: 

1. Barylak Andrzej 

2. Barylak Eugeniusz 

3. Boryna Maciej 

4. Chodań Andrzej 

5. Gancarz Ewa 

6. Janowicz henryk 

 7. Kosmatka Tadeusz 

 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych ogłosił przerwę w celu ukonstytuowania się komisji. 

    4) powołania Komisji Budżetu i Finansów Powiatu, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały, skład komisji: 

1. Blajer Krzysztof – z-ca Przewodniczącego Komisji 

2. Grzelak Jacek 

3. Jarosz Krzysztof  

4. Jersak Karol – Przewodniczący Komisji 

5. Sosnowski Jan 

6. Ślusarski Marek 
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   7. Teler Zbigniew 

i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

    5) powołania Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej,  

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały, skład komisji: 

1. Buganik Elżbieta  

2. Chodań Andrzej 

3. Gancarz Ewa – Przewodnicząca Komisji 

4. Jersak Karol 

5. Kosiński Jan 

6. Lichtański Paweł 

7. Michalczuk Anna – z-ca Przewodniczącej Komisji 

8. Sosnowski Jan 

9. Teler Zbigniew 

i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

    6) powołania Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały, skład komisji: 

1. Buganik Elżbieta – z-ca Przewodniczącego Komisji 

 2. Cuprych Leon 

 3. Gancarz Ewa 

 4. Janowicz Henryk 

 5. Katarzyniec Andrzej 

 6. Kosiński Jan – Przewodniczący Komisji 

 7. Sosnowski Jan 

i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

    7) powołania Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały, skład komisji: 

1. Barylak Andrzej – Przewodniczący Komisji 

2. Boryna Maciej 

3. Gancarz Ewa 

4. Jersak Karol 

5. Katarzyniec Andrzej 

6. Kosmatka Tadeusz – z-ca Przewodniczącego Komisji 

 7. Michalczuk Anna 

i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

    8) powołania Komisji Gospodarki i Infrastruktury, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały, skład komisji: 

1. Barylak Eugeniusz – z-ca Przewodniczącego Komisji 

2. Blajer Krzysztof 

3. Cuprych Leon 

4. Grzelak Jacek 

 5. Janowicz Henryk 

 6. Jarosz Krzysztof 

 7. Kopta Marek – Przewodniczący Komisji 

 8. Lichtański Paweł 

i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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    9) powołania Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały, skład komisji: 

1. Barylak Andrzej 

2. Barylak Eugeniusz – Przewodniczący Komisji 

3. Boryna Maciej 

4. Chodań Andrzej 

5. Gancarz Ewa 

6. Janowicz Henryk 

7. Kosmatka Tadeusz – z-ca Przewodniczącego Komisji 

i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przy 20 głosach „za, 1 „wstrzymującym”. 

 10) ustalenia wynagrodzenia dla Przewodniczącego Zarządu Powiatu Żagańskiego, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Radny Karol Jersak: uważam, że wynagrodzenie Starosty powinno być następujące: takie 

samo, jak poprzedniego Starosty a wręcz 10 zł mniej od poprzedniego Starosty. Tak powinno 

wyglądać wynagrodzenie obecnego Starosty. 

Radny Marek Kopta: Radny Karol Jersak wyprzedził moją propozycję, bo moja propozycja i 

grupy radnych zmierzała w tym samym kierunku. Uważamy, że propozycja dania maksymal-

nego wynagrodzenia, uważam, że jest daleko idącą niepoprawnością, ponieważ jest to 6000 zł 

zasadniczej pensji, 2100 zł dodatek funkcyjny, 40% tj. 3240 zł dodatek specjalny. Myślę, że 

tym zrobilibyśmy Staroście krzywdę, ponieważ nie dalibyśmy możliwości docenienia działań 

Pana Starosty w przyszłości, bo mam nadzieję, że takie będą, żeby uhonorować wówczas ja-

kąś drobną podwyżką. Uważamy, że wynagrodzenie nie powinno być na pewno wyższe niż 

dotychczasowego Starosty i tu jesteśmy zgodni. Mam jeszcze uwagę do ryczałtu miesięczne-

go na jazdy lokalne w wysokości 300 km. Nie wiem czy Starosta wie, że muszą być zgodnie z 

litera prawa, wyjeżdżone na terenie Żagania, to nie jest poruszanie się po powiecie tylko na 

terenie miasta Żagania. Dotychczasowy Starosta miał limit 100 km i taki proponuje utrzymać 

na tym samym poziomie, ponieważ wyjazdy poza teren Żagania są wyjazdami delegacyjnymi.  

Radny Tadeusz Kosmatka: kiedy była ustalana pensja poprzedniego Starosty? Jeśli w 2008 

roku, to weźmy poprawkę i weźmy jakiś procent na inflację. Jestem skłonny do wynagrodze-

nia, jakie miał poprzedni Starosta dorzucić parę złotych, np. 500 zł. 

Radny Krzysztof Blajer: przychylam się do wniosku Radnego Tadeusza Kosmatki, nawet o 

zwiększenie tego, dlatego, że tu dochodzi też czynnik ekonomiczny, wartość pieniądza rośnie 

w czasie. Wynagrodzenie poprzedniego Starosty było inne, tu należałoby uwzględnić inflację 

i pozostałe czynniki. 

Radny Marek Kopta: propozycja nasza wynosi 5500 zł zasadnicze wynagrodzenie, 2100 zł 

dodatek funkcyjny, 34 % dodatku specjalnego, 100 km miesięcznego limitu kilometrów na 

jazdy lokalne. Przewodniczący Rady proponując wynagrodzenie Starosty nie próbuje wyja-

śnić, co skłoniło do tego, że zaproponował wynagrodzenie na poziomie maksymalnym, do-

puszczalnym ustawą. Wszyscy wiemy, że doświadczenie Starosty, samorządowe jest bardzo 

małe. Dla przykładu, wynagrodzenie Starosty Żarskiego, doświadczony samorządowiec, po-

wiat większy od żagańskiego i Pan Starosta Cieślak ma wynagrodzenie zasadnicze 4740 zł, 

dodatek funkcyjny 1860 zł, dodatek specjalny 1650 zł na tej podstawie trudno dyskutować, że 

poziom wynagrodzenia zaproponowany przez nas jest w jakiś sposób krzywdzący, bo nie jest 

krzywdzący a jest dowodem dużego zaufania do tego, że Pan Starosta w swoich działaniach 

nas nie zawiedzie i że to wynagrodzenie jest adekwatne do sytuacji, która jest dzisiaj. W 

związku z tym ten wniosek chciałbym podtrzymać. 
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Radny Karol Jersak: ja bym się nie zgodził z propozycją dotyczącą limitu kilometrów, pro-

ponuję 200 km, z tego względu, że wiemy, gdzie Starosta mieszka, dlatego zróbmy miesięcz-

ny limit 200 km na jazdy lokalne. 

Radny Henryk Janowicz: Panie Przewodniczący są złożone dwa wnioski formalne, jeden zło-

żył Radny Marek Kopta, drugi jest wnioskiem Zarządu zaproponowanym w projekcie uchwa-

ły. Proponuję poddać pod głosowanie i zamknąć dyskusję. 

Radny Zbigniew Teler: zawarta propozycja w uchwale to jest propozycja Zarządu czy Prze-

wodniczącego Rady? 

Radny Henryk Janowicz: każdy w tej Radzie, zasiadający Radny ma prawo do przedstawiania 

swoich propozycji, jeżeli chodzi o wynagrodzenie Przewodniczącego Zarządu. Tak się stało, 

że jestem członkiem zarządu i staram się jednoczyć z tym Zarządem i tu są wypowiedziane 

słowa moje i nie tylko, bo zdaję sobie sprawę, że my mamy takie prawo, jako Radni. Druga 

rzecz, odpowiednie materiały wpłynęły, szanuję propozycję Pana Marka Kopty, bo miał takie 

prawo. Ponad 2 lata temu została złożona propozycja przez Pana Przewodniczącego, odnośnie 

podwyżki dla Pana Jarosza, byłem z tego zadowolony i głosowałem za tym, żeby dostał tą 

podwyżkę, bo wiedziałem, że trzeba pewne stanowiska uhonorować godnie. Wobec powyż-

szego są dwie propozycje i uznaję, i mam takie prawo, jako Radny tej Rady, żeby Pan Prze-

wodniczący poddał je pod głosowanie. 

Radny Jacek Grzelak: intencją zwiększenia limitu kilometrów na jazdy lokalne było to, że 

tworzy się 3 dokumenty Starosty na podróż służbową, czyli wniosek pisemny, polecenie wy-

jazdu służbowego i ewidencja wyjazdu. Chodziło o to, żeby nie produkować papieru i wyjaz-

dy 300 km miały być wyjazdami na terenie powiatu żagańskiego. Dlatego chciałby się zapy-

tać Radcy Prawnego, jak to jest definiowane? 

Radca Prawny Maria Wrońska:jeżeli chodzi o jazdy lokalne, są to jazdy lokalne na terenie 

Miasta Żagania, natomiast wszystko to, co jest poza Siedzibą Starostwa jest podróżą służbo-

wą i to od Starosty będzie zależało czy będzie chciał rozliczać, czy też nie. 

Radny Marek Kopta: w tej sytuację chciałby doprecyzować nasz wniosek, czyli propozycja 

jest taka: wynagrodzenie zasadnicze 5500 zł, dodatek funkcyjny 2100 zł, dodatek specjalny w 

wysokości 34 % i limit kilometrów na jazdy lokalne w wysokości 200 km. 

Radny Andrzej Barylak: mam pytanie do Pani Skarbnik, czy do tych składników przedstawio-

nych w proponowanej uchwale doliczany jest staż za wysługę lat? 

Radca Prawny Maria Wrońska: dodatek za staż pracy wypłacany jest na podstawie świa-

dectw pracy. 

Radny Andrzej Barylak: ile lat pracy posiada Starosta? 

Starosta Marek Ślusarski: prowadząc własną działalność nie wlicza mi się stażowe, ludzie, 

którzy prowadzą działalność nie mają naliczonego stażu pracy. 

Radny Henryk Janowicz: Panie Przewodniczący, żeby skończyć tą dyskusję i doprowadzić do 

wspólnego mianownika, propozycja grupy Radnych a przede wszystkim moja, aby w projek-

cie uchwały zmienić limit kilometrów w wysokości 200 km pozostałe składniki wynagrodze-

nia bez zmian. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań: jeżeli teraz uwzględnimy w naszym głosowaniu, 

że Pan Starosta nie ma dodatku stażowego, to pensja nie będzie odbiegała od pensji byłego 

Pana Starosty a będzie na równym poziomie. 

Radny Andrzej Katarzyniec: po pierwsze, chciałbym zwrócić uwagę Panu Przewodniczące-

mu, że prowadzenie sesji dzisiejszej, tak jakby troszeczkę zostało zakłócone nienormalnością, 

która polega na tym, że Radni rozmawiają między sobą, jakby to było, co najwyżej posiedze-

nie komisji. Prosiłbym o to, żeby porządek obrad był przestrzegany a formy zwracania się 

były także przestrzegane. Druga sprawa, Pan Starosta Marek Ślusarski obejmując stanowisko 

wie i my wszyscy wiemy, że nie będzie miał łatwego życia ze względu nawet na to, że nie ma 

doświadczenia samorządowca. Praca w Starostwie jest pracą naprawdę odpowiedzialną, Za-
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rząd Starostwa podejmuje decyzje, w których warzą się losy różnych przedsięwzięć oraz wy-

dawane są wielkie kwoty na prowadzenie ciągu pracy w Starostwie. Ja uważam, że wynagro-

dzenie zaproponowane przez Pana Przewodniczącego jest wynagrodzeniem słusznym. Nie 

kłóćmy się o 200, 300, 400 złotych, bo w tym momencie ten Pan Marek Ślusarski prawdopo-

dobnie źle się czuje. Nie walczmy, jest propozycja Przewodniczącego Rady to poddajmy pod 

głosowanie tą propozycję oraz propozycję drugą zaprezentowana przez Radnego Marka Kop-

tę. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: panowałem nad sytuacją, ale nie chciałem zamykać 

możliwości dyskusji, bo takie ma prawo Radny. 

Radny Henryk Janowicz: przychylam się do wniosku Radnego Andrzeja Katarzyńca, bo uwa-

żam, że ta sytuacja powinna być dawno zamknięta po przez głosowanie. 

Radny Marek Kopta: Panie Henryku, proszę tak nie mówić, że ta sytuacja powinna być daw-

no zakończona, bo to nie jest rozmowa o niczym, tylko jest to rozmowa o pieniądzach o do-

świadczeniu, o poważnym stanowisku Starosty, o tym, co reprezentuje Starosta w sensie do-

świadczenia i uważam, że zaproponowana przez nas tj. przez grupę radnych, kwota wynagro-

dzenia nie jest ani wcale za mała a wręcz adekwatna do tego, w jakiej sytuacji się znaleźli-

śmy. Nie mamy delegacji takiej, żeby skorzystać z takiego przywileju, możemy, bo Rada 

wszystko może, żeby dawać maksymalnie dopuszczalne prawem wynagrodzenie. Przedstawi-

łem, jaki jest poziom wynagrodzenia Starosty Żarskiego, doświadczonego samorządowca, 

dajmy możliwość zostawienia sobie furtki, jeżeli Pan Starosta wykaże się pracą, a myślę, że 

tak będzie, wykaże swoją fachowość, będziemy mieli możliwość docenienia. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: składam wniosek formalny o zamknięcie dyskusji, bo 

zaczynają się takie wycieczki osobiste, dlatego kto jest za tym, żeby zamknąć dyskusję? 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: zamykam dyskusję. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: proponuję poddać pod głosowanie projekt uchwały. 

Radny Marek Kopta: najpierw proszę poddać pod głosowanie wniosek grupy radnych. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: poddaje pod głosowanie wniosek radnych, aby wyna-

grodzenie zasadnicze wynosiło 5500 zł, dodatek funkcyjny 2100 zł, dodatek specjalny 34%, 

ryczałt na 200 km na przejazdy lokalne. 

W wyniku głosowania 6 „za”, 11 „przeciwnych”, 4 „wstrzymujących” wniosek nie został 

przyjęty. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przy 13 głosach „za”, 6 „przeciwnych”, 2 „wstrzymujących”, tym 

samym Rada ustaliła miesięczne wynagrodzenie Przewodniczącego Zarządu w następujący 

sposób: wynagrodzenie zasadnicze 6000 zł, dodatek funkcyjny 2100 zł, dodatek specjalny 

40%, limit kilometrów na jazdy lokalne w wysokości 300 km. 

Radny Jacek Grzelak: żeby zamknąć ten punkt, chciałbym zadać pytanie Pani Naczelnik Ro-

manowskiej, czy po wyliczeniu wszystkich składników, które Rada przegłosowała, że aktual-

ny Starosta zarabia tyle samo, co poprzedni Starosta a jeżeli nie, to, jaką kwotą wynik tego 

słupka się różni? 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: punkt został wyczerpany. 

Radny Jacek Grzelak: nalegam, żeby przedstawić. 

Radny Tadeusz Kosmatka: wniosek jest jak najbardziej zasadny. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: wniosek jest nie na temat, punkt został wyczerpany. 

Radny Henryk Janowicz: informację wnioskowaną przez Radnego Jacka Grzelaka będzie 

można zrealizować w pkt. Wnioski. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: wniosek Radnego Jacka Grzelaka zostanie zrealizowa-

ny w pkt. Wnioski. 



 10 

  11) wyznaczenia wiceprzewodniczącego do delegowania przewodniczącego w podróż 

służbową oraz określenia stawek za jeden kilometr przebiegu pojazdu przy zwrocie 

kosztów przejazdu radnego w podróży służbowej, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i zaproponował, aby tą osobą, 

która będzie podpisywała moje wyjazdy służbowe był Radny Andrzej Chodań, z tego wzglę-

du, że jest mieszkańcem Żagania, jest dostępny w każdym momencie i dlatego zgłaszam taką 

propozycję. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych zapytał Radnego Andrzeja Chodania, czy wyraża zgodę? 

Radny Andrzej Chodań: wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 12) zmiany Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Żaganiu. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Radny Marek Kopta: Panie Starosto, czy Pan Henryk Janowicz już pracuje? Wątpliwość moją 

budzi jedna rzecz a mianowicie, chciałbym znać opinię Radcy Prawnego, czy jest zgodne z 

prawem zatrudnienie etatowego członka zarządu przed zmianą regulaminu organizacyjnego 

Starostwa Powiatowego? Według mnie niezgodność pewna prawna, iż to, że Rada wyraziła 

akces, powołania Pana Janowicza na etatowego członka zarządu jest to oczywiste, ale czy bez 

zmiany regulaminu organizacyjnego Starostwa była delegacja do podjęcia czynności zatrud-

nienia Pana Janowicza, jako etatowego członka zarządu? Czy zatrudnienie nie powinno być w 

momencie zmiany regulaminu organizacyjnego Starostwa? My jesteśmy zobligowani do tego, 

aby działać zgodnie z prawem i jeżeli ja się mylę to oczywiście przepraszam za to, ale chciał-

bym mieć spokojne sumienie, że to ma umocowanie prawne. 

Radca Prawny Maria Wrońska: odpowiadając na pytanie, należy stwierdzić, że nie jest to 

nieprawidłowe, ponieważ ze statutu wynika, że na wniosek Starosty z członkiem zarządu mo-

że być nawiązany stosunek pracy. Tu nie mówi się o żadnych terminach. Regulamin organi-

zacyjny będzie precyzował zakres czynności, jaki obejmie.  

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

8. Odpowiedzi na interpelacje. 

Radni nie złożyli interpelacji. 

9. Wnioski. 

Radny Jacek Grzelak: ponawiam swój wniosek, proszę o konkretne podanie, jakie 

wynagrodzenie brutto w ostatnim okresie urzędowania pobierał Pan Starosta Krzysztof Jarosz 

i proszę o podsumowanie, jakie wynagrodzenie brutto ogółem wg podjętej uchwały będzie 

pobierał Pan Starosta Marek Ślusarski? 

Radny Zbigniew Teler: proponuję podać ostatnie pobory Starosty Krzysztofa Jarosza, bez 

dodatku stażowego. 

Radny Karol Jersak: znowu mamy socjal, socjal wysokiej klasy, co mnie to wszystko 

obchodzi? Obchodzi mnie tylko konkretne pieniądze, jakie mnie interesują, tak, jak w 

wielkich przedsiębiorstwach miedzi. Powinna być jedna pensja, i nie ma żadnego dzielenia 

staże, dodatki, inne rzeczy, to jest po prostu głupota. Głupota wszystkich po kolei, 

sprzeciwiam się, jako przedsiębiorca jesteśmy tutaj poniżani przez takie właśnie ustawianie 

czegokolwiek.  

Radny Zbigniew Teler: rozumiem, że Pan ma pretensje do ustawodawcy. 

Radny Karol Jersak: tak oczywiście. 

Naczelnik Wydz. Org. Anna Romanowska: obecne wynagrodzenie Starosty będzie wynosiło 

11.340,00 zł, poprzedniego Starosty wynosiło 11.170,00 zł, różnica 166 zł. W miesiącu 

grudniu Starosta Krzysztof Jarosz miałby 19% wynagrodzenia stażowego i różnica 

wynosiłaby tylko 111 zł. 
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10. Informacje i oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: do zapoznania się z protokołem II sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 21 grudnia 2010 roku wyznaczam Radnego Krzysztofa Blajera oraz 

Radnego Macieja Boryna. 

               11. Zamknięcie obrad II sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych o godz.13
30

 ogłosił zamknięcie II sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego. 

 

          Protokołowała  

    Henryka Świątek 

 

 

                                                                      Przewodniczący Rady Powiatu Żagańskiego 

                                       Leon Cuprych 

 

 
 


